
Protokół Nr 13 /23 
z posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Gminy Dobrzyniewo Duże, które odbyło się dnia 

21 marca 2023 r. 
 w Gminnym Centrum Kultury w Dobrzyniewie Dużym 

 
Obrady rozpoczęto 21 marca 2023 r. o godz. 13.30, a zakończono o godz. 17.30 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 
Obecni: 

1) Janina Kozakiewicz; 
2) Beata Lenczewska; 
3) Janusz Kitlas; 
4) Ireneusz Lewkowski; 
5) Sylwia Naumnik; 
6) Wojciech Lenczewski; 
7) Katarzyna Pogorzelska; 
8) Wojciech Rybołowicz; 
9) Karolina Szymańska – Skowronek- udział zdalny;  
10) Daniel Tofiło; 
11) Grażyna Woźniewska; 
12) Krzysztof Pogorzelski; 
13) Beata Dybacka;  
14) Iwona Sokół. 

Nieobecny- Mariusz Pieśniak; 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
oraz 

1) Wójt Gminy Wojciech Cybulski; 
2) Skarbnik Gminy -Monika Elżbieta Krawczeniuk; 
3) Sekretarz Gminy – Krzysztof Bagiński. 

W posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: 
1) Jan Bolesław Perkowski -Starosta Powiatu Białostockiego; 
2) Marek Jędrzejewski-dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku; 
3) Magdalena Waszczeniuk – zastępca dyr. Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku; 
4) Sylwia Duda-Garbolińska-pracownik Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku; 
5) Zdzisław Łukaszewicz- radny Powiatu Białostockiego; 
6) Bogdan Zdanowicz- radny Powiatu Białostockiego. 

 
Ad. pkt 1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

Posiedzenie otworzyła najstarsza wiekiem radna Janina Kozakiewicz. Przywitała wszystkich przybyłych. 

Stwierdziła, że posiedzenie zostało zwołane na wniosek przewodniczących komisji stałych Rady Gminy.  Na 

15 radnych -członków połączonego składu komisji w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych. Składy liczbowe 

komisji stałych Rady Gminy pozwalają na podejmowanie decyzji poprzez głosowanie.  

W związku z powyższym w ramach punktu 4 porządku posiedzenia zostaną omówione kwestie: 

1) zimowego utrzymania dróg w sezonie zimowym 2023/2024 oraz planowanych inwestycji; 

2) planowanych inwestycji na drogach powiatowych na terenie gminy. 

Ad. pkt 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Wybór przewodniczącego posiedzenia komisji. 
4. Program budowy dróg gminnych w Gminie Dobrzyniewo Duże na lata 2023-2028. 
5. Sprawy bieżące. 
6. Zamknięcie posiedzenia komisji 
 

Radna Janina Kozakiewicz zapytała, czy są propozycje zmian porządku posiedzenia. 



Nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie przyjęcia porządku posiedzenia uwzględniającego zaproponowaną zmianę. 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: ZA (14) Janina Kozakiewicz, Beata Lenczewska, Wojciech Lenczewski, Ireneusz Lewkowski, 
Sylwia Naumnik, Katarzyna Pogorzelska, Wojciech Rybołowicz, Daniel Tofiło, Grażyna Woźniewska, Karolina 
Szymańska – Skowronek, Iwona Sokół, Beata Dybacka 
NIEOBECNI (1) Mariusz Pieśniak 
 
Ad. pkt 3. Wybór przewodniczącego posiedzenia komisji. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że spośród przewodniczących komisji należy wyłonić 
przewodniczącego posiedzenia. 
Radni gminy zgłosili kandydaturę radnej Katarzyny Pogorzelskiej, która wyraziła zgodę  
na prowadzenie obrad. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie wyboru przewodniczącego posiedzenia komisji. 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: ZA (14) Janina Kozakiewicz, Beata Lenczewska, Wojciech Lenczewski, Ireneusz Lewkowski, 
Sylwia Naumnik, Katarzyna Pogorzelska, Wojciech Rybołowicz, Daniel Tofiło, Grażyna Woźniewska, 
Karolina Szymańska – Skowronek, Iwona Sokół, Beata Dybacka, Krzysztof Pogorzelski,  Janusz Kitlas. 
NIEOBECNI (1) Mariusz Pieśniak. 
 
Przewodniczącą posiedzenia została radna Katarzyna Pogorzelska. 
 
Ad. pkt 4. Program budowy dróg gminnych w Gminie Dobrzyniewo Duże na lata 2023-2028. 
       1) zimowe utrzymanie dróg w sezonie zimowym 2023/2024 oraz planowane inwestycje: 
Wójt Gminy stwierdził, że będzie dążył do tego, aby zadania związane z zimowym utrzymaniem dróg na 
całym terenie prowadziła Gmina, w związku z czym oczekujemy zwiększenia dotacji Powiatu na utrzymanie 
dróg powiatowych; 

2) planowane inwestycji na drogach powiatowych na terenie gminy 
Członkowie komisji przedstawili władzom Powiatu Białostockiego następujące problemy, uwagi i potrzeby 
związane ze stanem dróg powiatowych dotyczące: 

a) budowy drogi ul. Białostocka w Dobrzyniewie Dużym-Jaworówka, 
b) budowy chodnika przy ul. Dzikowskiej w Fastach –zwiększenie bezpieczeństwa pieszych, 
c) współpracy pomiędzy Gminą Dobrzyniewo Duże a Powiatem Białostockim  

w kwestii realizacji inwestycji na drogach powiatowych (różnice zdań), 
d) aktualności dokumentacji związanej z budową drogi kol. Leńce-granica Gm., 
e) aneksowania dokumentacji projektowej na wykonanie 200 m odcinka drogi  

w Nowym Aleksandrowie przy skrzyżowaniu z drogą powiatową, 
f) wykonanie dokumentacji na budowę drogi Obrubniki – Kulikówka, 
g) budowy drogi Ponikła-Obrubniki-Kozińce i Obrubniki – Szaciły, 
h) budowy chodnika i oznakowania przejścia dla pieszych w miejscowości Obrubniki, 
i) poprawy nawierzchni skrzyżowania dróg Ponikła – Obrubniki, 
j) oznakowania przejścia dla pieszych na nowej drodze Dobrzyniewo Duże-Gniła (ze względu na dzieci 

uczęszczających do szkoły), 
k) oznakowania (pasy poziome na nowej drodze Dobrzyniewo Duże-Gniła, 
l) naprawy nawierzchni nowej drogi Chraboły-Kopisk, 
m) realizacji II etapu budowy chodnika w miejscowości Chraboły, 
n) zakresu prac budowlanych na mostach na rz. Białej i rz. Supraśl, 
o) przejmowania gruntów pod budowę dróg od prywatnych właścicieli oraz wypłatę odszkodowań, 
p) pozyskiwanie środków zewnętrznych na inwestycje drogowe, 
q) obkaszania i porządkowania poboczy, 
r) przejmowania dróg powiatowych przez Gminę Dobrzyniewo Duże. 

Do powyższych kwestii odnieśli się Starosta Powiatu Białostockiego, dyr. PZD, radni powiatowi. 
Starosta Powiatu Białostockiego przedstawił kwestie finansowe związane z utrzymaniem dróg 
powiatowych na terenie powiatu białostockiego, pozyskiwaniem środków zewnętrznych. Przedstawił 
inwestycje drogowe przewidziane do realizacji w latach 2023/2024  
oraz do opracowania dokumentacji: 



1) budowa drogi kol. Leńce-Jurowce, 
2) budowa mostu na rz. Supraśl, 
3) budowa drogi Pogorzałki-granica gminy, 
4) budowa drogi Leńce -granica gminy, 
5) budowa drogi Gniła -Pogorzałki, 
6) budowa odcinka drogi w miejscowości Chraboły. 

Odnosząc się do zagadnień wniesionych przez radnych przedstawiciele Powiatu Białostockiego wyjaśnili: 
1) potrzeba budowy drogi na odcinku Dobrzyniewo Duże ul. Białostocka – Jaworówka dotychczas 

nie była zgłaszana. Realizacja tej inwestycji (łącznie z chodnikiem) wiąże się z wykupem 
gruntów i wymianą wszelkich mediów; 

2) na budowę chodnika w miejscowości Fasty przy ul. Dzikowskiej; koszt inwestycji – 400 tys. zł; 
można pozyskać środki z Programu Rządowego „Program Rozwoju Dróg” tj. 80% kosztu 
inwestycji; pozostałe 20% należy pokryć środkami własnymi; potrzebna jest zgoda Gminy 
Dobrzyniewo Duże na współfinansowanie;  

3) nieporozumienia związane z realizacją inwestycji na drogach powiatowych na terenie Gminy 
Dobrzyniewo Duże wynikają z niedomówień związanych z brakiem decyzyjności dot. zakresu 
prac związanych z realizacją inwestycji, określenia priorytetów w zakresie budowy dróg oraz 
przepływu informacji pomiędzy Powiatem Białostockim a Gminą Dobrzyniewo Duże; 

4) trwa opracowywanie dokumentacji projektowej inwestycji- budowa drogi Leńce-granica Gminy; 
5) 200 m odcinek drogi od skrzyżowania w miejscowości Nowe Aleksandrowo z drogą powiatową 

nie jest ujęty w dokumentacji projektowej; można go wykonać w ramach remontu; 
6) decyzja o przystąpieniu do opracowania dokumentacji na budowę drogi Obrubniki-Kulikówka 

zapadnie, gdy Gmina zadeklaruje współfinansowanie tej inwestycji; 
7) istnieje problem związany z budową chodników wzdłuż wybudowanych już dróg; 
8) w celu oznakowania przejść dla pieszych wskazane jest określenie ich lokalizacji; w tym celu 

niezbędne jest powołanie komisji oceniającej zasadność oznakowania  
oraz deklaracja Gminy w sprawie współfinansowania tego zadania;  

9) nie ma projektu oznakowania organizacji ruchu drogowego (znakami poziomymi)  
na odcinku drogi Dobrzyniewo Duże-Gniła, ponieważ na rynku brak jest firm wykonujących tego 
typu prace; 

10) nawierzchnia drogi Chraboły-Kopisk zostanie naprawiona w ramach gwarancji; 
11) Powiat Białostocki proponuje Gminie przejęcie drogi powiatowej Leńce – Jurowce; 
12) na bieżąco ogłaszane są przetargi na wyłonienie wykonawcy prac związanych  

z porządkowaniem poboczy. Dotychczas nie zgłosiła się żadna firma. 
Następnie P. Marek Jędrzejewski przedstawił stan przygotowań do przystąpienia do budowy mostów na rz. 
Białej i rz. Supraśl. Poinformował, że możliwe jest pozyskanie środków na budowę mostu na rz. Białej w wys. 
80% kosztów inwestycji. Zostały opracowane (4 warianty) zakresu inwestycji na rz. Supraśl.  Ostateczna 
dokumentacja projektowa jeszcze nie została opracowana.  Jednym z rozwiązań jest wybudowanie nowego 
mostu i pozostawienie obecnego przejścia  
z przeznaczeniem na ścieżkę rowerową. Budowa nowej kładki zwiększy koszt inwestycji o ok. 8 mln zł. 
Środki na opracowanie dokumentacji zostały zabezpieczone na 2024 r. Most na rz. Supraśl został 
wybudowany w latach pięćdziesiątych (brak chodnika i ścieżki rowerowej). Przybliżony koszt inwestycji to 
kwota ok. 12 mln. zł.  
Radny Daniel Tofiło powiedział, że należy zwołać kolejne posiedzenie komisji w celu omówienia zasadności 
budowy kładki biorąc pod uwagę aspekty techniczne. 
P. Marek Jędrzejewski nadmienił, że jeszcze nie została opracowana koncepcja budowy takiego obiektu. 
Starosta Powiatu Białostockiego przekazał radnym wykaz inwestycji drogowych zaplanowanych do 
realizacji przez Powiat Białostocki. Poprosił władze gminy o plan budowy dróg z podziałem na lata i 
przekazanie go do Starostwu Powiatowemu. Stwierdził, że w pierwszej kolejności należy zakończyć 
rozpoczęte inwestycje. 
Wójt Gminy powiedział, że Gmina przejmuje w zarząd drogi wybudowane. 
Radni poddali pod wątpliwość budowę drogi Leńce -Jurowce uzasadniając to przebiegiem tej drogi przez 
teren mało zamieszkały i przez las. 
 
Posiedzenie komisji opuścił radny Krzysztof Pogorzelski /godz. 15.50/. 
 
Następnie ogłoszono 15-minutową przerwę. 



 
Po przerwie przystąpiono do kontynuacji dyskusji na temat planowanych inwestycji na drogach 

powiatowych na terenie gminy. 

P. Zdzisław Łukaszewicz zaproponował sprecyzowanie kolejności wykonania inwestycji  

na drogach powiatowych.  

W trakcie dyskusji ustalono: 

1) w programie budowy dróg należy ująć inwestycje priorytetowe zachowując kolejność wykonania: 

a) budowa drogi Leńce-Jurowce /2024/, 
b) budowa chodnika przy ul. Dzikowskiej w Fastach /2024/, 

c) oznakowanie przejście dla pieszych w Obrubnikach /2024/, 

d) oznakowanie przejście dla pieszych ul. Żwirowa w Dobrzyniewie Dużym /2024/, 

e) budowa drogi Gniła-Pogorzałki, 

f) remont/budowa odcinka 200 m drogi w Chrabołach z wykonaniem odwodnienia, 

2) przedyskutowano stan niżej wymienionych dróg: 

a) Leńce-Wasilków /granica gminy/, 

b) odcinka drogi Pogorzałki – granica gminy, 

c) mostów na rz. Białej i Rz. Supraśl, 

d) ul. Lipowej w Dobrzyniewie Dużym, 

e) Pogorzałki-Borsukówka /z rondem we wsi Borsukówka/. 

Wójt Gminy poprosił rodnych o wypracowanie stanowiska w sprawie budowy ronda we wsi Borsukówka, 

jako części składowej inwestycji. Jego zdaniem należy rozważyć inne rozwiązania  

np. budowę skrzyżowania lub zatoki autobusowej i podjąć ostateczną decyzję. 

Radni gminy ocenili, że w/w drogi także są priorytetowe i należy kontynuować prace w celu realizacji tych 

inwestycji. 

Za przyzwoleniem przewodniczącej radna Grażyna Woźniewska opuściła wspólne posiedzenie 

komisji/17.00/. 

Następnie ustalono, że należy wykonać dokumentację na budowę dróg: 

1) Obrubniki – Kulikówka, 

2) ul. Białostocka w Dobrzyniewie Dużym, 

3) Nowe Aleksandrowo-Leńce, 

4) Jaworówka-Rybaki. 

Przewodnicząca posiedzenia zarządziła głosowanie: 

Zapytała radnych, kto jest za przystąpieniem do wykonania dokumentacji projektowej na budowę drogi 

Nowe Aleksandrowo-Leńce-granica gminy. 

Głosowano w sprawie rozpoczęcia procedury związanej z wykonaniem dokumentacji projektowej na 
budowę drogi Nowe Aleksandrowo-Leńce-granica gminy. 
Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: ZA (10) Janina Kozakiewicz, Beata Lenczewska, Wojciech Lenczewski, Sylwia Naumnik, 
Katarzyna Pogorzelska, Wojciech Rybołowicz,  Karolina Szymańska – Skowronek,  Iwona Sokół, Beata 
Dybacka, Kitlas Janusz 
PRZECIW (2) Lewkowski Ireneusz, Daniel Tofiło 
NIEOBECNI (3) Mariusz Pieśniak Grażyna Woźniewska, Pogorzelski Krzysztof 
 

Za przyzwoleniem przewodniczącej radny Wojciech Lenczewski opuścił wspólne posiedzenie komisji 

/17.10/. 



Na zakończenie przewodnicząca posiedzenia zaproponowała zwołanie kolejnego wspólnego posiedzenia 
komisji w celu opracowania programu inwestycji drogowych na terenie Gminy Dobrzyniewo Duże. 

Zapytała, czy radni mają pytania. 

Nie zgłoszono. 

Ad. pkt 5. Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono. 

Ad. pkt 6.  Zamknięcie posiedzenia komisji. 

W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia przewodnicząca zamknęła wspólne posiedzenie 

komisji stałych Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała: 

Mariola Grzegorczyk 

 

Przewodnicząca 
Skarg, wniosków i petycji 

Rady Gminy Dobrzyniewo Duże 

Sylwia Naumnik 
 
 

Przewodnicząca 
Komisji Finansów i Infrastruktury 
Rady Gminy Dobrzyniewo Duże 

Katarzyna Pogorzelska 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Spraw Społecznych 

Rady Gminy Dobrzyniewo Duże 

Daniel Tofiło 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Dobrzyniewo Duże 

Janusz Kitlas 
 

 
 
 

 
 


